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Brnabić: Ne želim da pričam o marketinškim merama, samo da bi lepo zvučale 

Premijerka Ana Brnabić kaže za RTS da mere ne mogu biti iste kada imate vakcinu i kada nemate 

vakcinu, "zato što to praktično znači da vi u vakcinu ne verujete". Poručila je da će pandemija prestati 

kada postignemo kolektivni imunitet – ili na način da se svi zarazimo ili na način da se svi vakcinišemo. 

Ana Brnabić je u Dnevniku RTS-a rekla da ovo nije najteža epidemijska situacija, bez obzira na to što je 

broj novozaraženih bio najveći 29. septembra. 

"Sa ovim brojevima zahvaljujući vakcinaciji nemamo najtežu epidemijsku situaciju u bolnicama. Tada 

smo imali mnogo više hospitalizovanih. Mi vidimo učinak vakcinacije", rekla je premijerka. 

Kaže da mere ne mogu biti iste kada imate vakcinu i kada nemate vakcinu, "zato što to praktično znači 

da vi u vakcinu ne verujete". 

Brnabićeva je objasnila da će pandemija prestati na jedan od dva načina. 

"Mi moramo da pričamo o ličnoj odgovornosti, građanskoj solidarnosti, o potrebi da se vakcinišemo, 

zato što će pandemija prestati ili kada postignemo kolektivni imunitet na način da se svi zarazimo ili na 

način da se svi vakcinišemo. Dakle, jedno od ta dva", poručila je premijerka. 

Upitana zašto na sednici Kriznog štaba nisu donete nove mere, rekla da je da bi u tom slučaju svi pričali o 

restriktivnim merama, o tome da li kafići rade do 17.00 ili ne rade, a odmah kada bi popustili mere, 

ponovo bi se popeo broj novozaraženih i ponovo bi imali problem u bolnicama. 



 
 

"Mi danas pričamo samo i isključivo o vakcinaciji, zato što je vakcinacija jedini spas. To jeste lek koji mi 

imamo, velika prednost u odnosu na prethodne talase", istakla je Brnabićeva. 

Ponovo počinje kampanja o vakcinaciji 

Najavila da će na svim televizijama sa nacionalnom frekvencijom ponovo početi emitovanje spotova o 

vakcinaciji. 

"Juče je Grad Beograd pokrenuo još jednu kampanju o vakcinaciji. O tim stvarima moramo da pričamo 

da bismo pokazali da vakcinacija zaista radi i da imamo dobre primere koje treba slediti", napomenula je 

Brnabićeva. 

Što se tiče eventualnog uvođenja obavezne vakcinacije zdravstvenih radnika, ističe da je gledala 

statistike i da ona može i želi da priča o tome šta je moguće u realnom životu. "Ne želim da pričam o 

merama koje su marketinške, samo da bi one lepo zvučale", istakla je premijerka. 

"Postoje u ovom trenutku tri obavezne vakcinacije zdravstvenih radnika – protiv hepatitisa, protiv 

sezonskog gripa i MMR vakcina. Najviše od ovoga što smo dostigli u vakcinaciji zdravstvenih radnika 

jeste 50 odsto protiv hepatitisa", navodi predsednica Vlade. 

"Najnoviji kontingent lekova kod nas na proveri" 

Što se tiče nabavke novih lekova, premijerka je navela da u ovom trenutku imamo jedan kontingent 

najnovijih lekova koji je došao i koji je kod nas na proveri, i da još dolaze novi lekovi. 

"O tome bolje da pričaju lekari, zato što ja samo znam da su stigli, znam da su katastrofalno skupi", 

istakla je premijerka. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Brnabić: Vakcina ključ, ne mogu iste mere sad i kad nije bilo vakcine 

Premijerka Ana Brnabić izjavila je da se pogrešno tumači da nove mere u cilju suzbijanja epidemije nisu 

donete zbog ekonomije, koja jeste važna, već isključivo zbog toga što Srbija sada ima vakcine, a 

vakcinacija je jedini odgovor na epidemiju. 

Premijerka je rekla da je nerazumno da imamo iste mere sa vakcinama, kao i pre nego što smo ih imali, 

pojašnjavajući zbog čega Krizni štab nije uveo strože mere, iako je struka to tražila. 

Brnabić je istakla da su svi na sednici zajedno zaključili da bi takve mere, a ne fokus na vakcinaciju dovele 

do pada broja zaraženih, ali da bi, posle popuštanja mera, opet došlo do povećanja tog broja, jer se ljudi 

ne vakcinišu, te da je to prologniranje situacije i produžavanje agonije. 

Premijerka je istakla da je sada zainteresovana i zabrinuta za mentalno zdravlje nacije, jer više ne 

možemo da izdržimo situaciju, i moramo da brinemo samo o vakcinaciji. 

Istakla je da se pogrešno tumači da se to radi zbog ekonomije, jer i ekonomija trpi kada je veliki broj 

zaraženih, jer ljudi ne idu na posao. 

Dodala je i da je ekonomija svakako važna, jer borba protiv koronavirusa mnogo košta - veliki novac daje 

se svaki dan na testove, kojih je dnevno i preko 26.000, na opremu za zdravstvene radnike, za lekove, za 

inovativne lekove o kojima se pregovara, na čemu se ne štedi, na podršku privredi i građanima. 

"Ali, nije zbog ekonomije, već pre svega zbog vakcinacije", podvukla je Brnabićeva. 



 
 

Fokusiramo se na vakcinaciju, koja je jedini odgovor  

Dodala je da je važno da se priča o vakcinaciji, da je Grad Beograd pokrenuo novu kampanju za 

vakcinaciju mladih, otvorio novi punkt, kao i da će danas ponovo krenuti kampanja na svim televizijama 

sa nacionalnom frekcvencijom. 

"Fokusiramo se na vakcinaciju, jer je to jedini odgovor, kako bismo stavili tačku, a ne da idemo iz talasa u 

talas, da zatvaramo, pa otvaramo, dok na kraju krajeva ne postignemo kolektivni imunitet", rekla je 

Brnabićeva. 

Dodala je da ćemo kolektivni imunitet postići ili vakcinacijom ili time da se svi zaraze, pa imaju antitela, a 

svakako je, kaže, vakcinacija bolji izbor. 

Premijerka je ponovila da je vakcinacija jedini odgovor, da Srbija ima dovoljno vakcina, i to četiri različita 

proizvođača, dok uskoro stiže i peta. 

"Hajde da se vakcinišemo, da pričamo svi isključivo o vakcinaciji", apelovala je premijerka. 

Brnabić je kazala da veruje u odgovornost i solidarnost naših ljudi. 

"Da smo ranije pričali više samo o vakcinaciji išlo bi mnogo bolje", uverena je ona. 

Verujem u odgovornost i solidarnost građana 

Brnabić je ukazala da je vakcinacija u Srbiji mnogo bolja nego u regionu, ali i u EU, pošto u Rumuniji ima 

svega 34,5 odsto vakcinisanih prvom dozom, a u Bugarskoj 24,3 procenata. 

"Naši ljudi su odgovorni, samo treba da kažemo da je to jedini način", podvukla je ona. 

Upitana za kovid propusnice objasnila je zašto nisu uvedene, iako, kako kaže, je sve spremno i može da 

se, što se tehničke spremnosti tiče, uvede u roku od sat vremena. 

"Kovid propusnice je nemoguće iskontrolisati, kao što je nemoguće iskontrolisati nošenje maski u 

zatvorenom prostoru. Kovid propusnice je još teže kontrolisati, jer masku vidimo ko nosi, a ko ne", 

objasnila je ona. 

Brnabić je rekla da je za ozbiljnu kontrolu kovid propusnica potrebno uključenje i ugostitelja, pošto 

nemamo komunalnog policajca ili inspektora za svakog stanovnika. 

Prema njenim rečima potrebna je stalna priča o vakcinaciji, ličnoj odgovornosti i solidarnosti. 

 

 



 
 

 

 

Kakav je "idealan" lek protiv korone, objašnjava profesor Stojanović 

Stručnjaci tragaju za idealnim lekom protiv koronavirusa, koji bi mogao da se primeni u ranim fazama 

bolesti. To bi bio lek u vidu tablete koji se oralno primenjuje, a pacijent može da ga pije kod kuće, kaže za 

RTS profesor sa Medicinskog fakulteta u Beogradu Radan Stojanović. 

Klinički farmakolog i toksikolog Radan Stojanović u Beogradskoj hronici rekao je da smo, kada su 

antivirusni lekovi u pitanju, pandemiju kovid 19 dočekali nespremni. 

"Mogli smo da uradimo dve stvari: ili da vršimo prenamenu starih lekova ili da sintetišemo nove", navodi 

Stojanović. 

Prema njegovim rečima, u kliničkim ispitivanjima počeli su da se koriste lekove koji su se koristili za 

lečenje drugih virusnih infekcija, te da su rezultati za pojedine lekove bili ohrabrujuće, a za druge nisu. 

"Druga ideja je bila sinteza novih supstanci, potpuno novih lekova. To je dugotrajan i mukotrpan proces, 

koji zahteva velika sredstava i mnogo vreme, a vremena nema", kaže profesor Stojanović. 

Ističe da kada se razmišlja o idealnom antivirusnom leku, da ga zamišljaju kao lek koji se može lako 

uzimati. 

"Oralna je primena, pacijent ga pije, tablete su u pitanju. Ono što je važno da može da ga pije kod kuće u 

ranim fazama bolesti. Time bi postigli ne samo dobrobit za pacijente, nego i za čitav zdravstveni sistem, 

jer bi praktično oslobodili bolnice, invazije pacijenata koje trenutno imamo u našoj zemlji", kaže gost 

Beogradske hronike. 



 
 

Radan Stojanović dodaje da bi se na taj način omogućilo i pacijentima, koji boluju od drugih bolesti, da 

dobiju adekvatnu medicinsku negu, koju sada sigurno nemaju. 

Na pitanje zašto se odustalo od lečenja antitelima pacijenata koji su preležali koronu, Stojanović 

odgovara da su se razvijali drugi lekovi. 

"Razvijali su se specifična antitela prema Spajk proteinu. To je sada u celom svetu dozvoljeno za 

primenu, kao i u našoj zemlji", ističe Stojanović, ali dodaje da pacijent treba ispunjava kriterijume kako bi 

primio taj lek. 

Ko može da dobije lek  

Objašnjava da su indikacije da pacijenti budu u umerenom teškom obliku kovida, ali i sa velikom šansom 

za progresiju bolesti, kao i faktorima rizika poput hipertenzije, više od 65 godina i sa drugim 

komorbiditetima. 

"To su lekovi koji se daju intravenski, nije lak način primene. Najbolje je da se lek daje oralno", kaže 

Stojanović. 

Prema rečima profesora Stojanovića, preliminarni rezultati treće faze kliničkog ispitivanja leka kompanije 

Merk, koji se daje oralno, pokazuju da se za 50 odsto smanjuje rizik od hospitalizacije i smrtnih ishoda. 

Dodaje i da su i prvi rezultati leka kompanije Fajzer, koji se primenjuje u kombinaciji sa drugim lekom, 

vrlo ohrabrujući, i u prevenciji i u terapiji. 

Govoreći o leku "ivermektin" protiv korone, a koji se koristi u veterini, Stojanović smatra da treba da se 

držimo naučnih dokaza o efikasnosti i bezbednosti tog leka. 

"Ispoljava aktivnost i protiv koronavirusa. Određene zemlje, pogotovo u Americi, uvrstile su ga u 

protokole za lečenje, druge nisu. FDA, kao krovna institucija nije ga preporučila za lečenje, ali ga nije ni 

odbacila: kaže da treba da se sprovedu adekvatna klinička ispitivanja koja bi potvrdila i efikasnost i 

bezbednost tog leka", objašnjava klinički farmakolog i toksikolog. 

Profesor Radan Stojanović poručuje da se bez striktnog pridržavanja epidemioloških mera i masovne 

vakcinacija teško se možemo izvući iz trenutne situacije sa koronavirusom. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vakcinacija protiv sezonskog gripa od 15. oktobra, vakcina protiv kovida može se primiti istovremeno 

Sve zdravstvene ustanove su spremne za vakcinaciju protiv sezonskog gripa, koja počinje 15. oktobra. 

Obezbeđeno je nešto manje od 700.000 doza. Najnoviji stavovi SZO i Nacionalnog komiteta za 

imunizaciju pokazuju da se vakcina protiv gripa i vakcina protiv kovida mogu primiti istovremeno, savet 

je da bude u različite ruke, kaže za RTS direktorka Instituta "Batut" dr Verica Jovanović. 

Verica Jovanović je, gostujući u Dnevniku RTS-a, istakla da će građani u pojedinim lokalnim 

samoupravama imati tačanu informaciju gde i kako treba da se vakcinišu. 

Prema njenim rečima, sada se ulazi u praćenje sezone gripa i kretanje gripa u ovoj sezoni. 

"Očekujemo da će ova godina biti poput prethodne, da nećemo imati virus gripa, jer prošle godine nije 

identifikovan u laboratorijama. Ponašamo se na isti način kao i svake sezone, s tim što ove godine 

imamo još jedno dodatno opterećenje i rizik na koji zajednički treba delovati, a to je kovid 19.", istakla je 

direktorka Instituta "Batut". 

Doktorka Verica Jovanović iznela je najnovije stavove Svetske zdravstvene organizacije kada je u pitanju 

vakcinacija protiv kovida i gripa, i stavove i Nacionalnog komiteta za imunizaciju, da se vakcina protiv 

gripa i vakcina protiv kovida može primiti istovremeno, a savet je da bude u različite ruke. 

Doktorka je dodala da se protiv virusa gripa se štitimo istim merama kao i protiv kovida - lične mere 

zaštite, nošenje maske u zatvorenom prostoru, distanca kada smo u kolektivima. 



 
 

"Savetujemo da sve osobe koje su u riziku i starije od 65 godina dođu do vakcinalnih punktova Domova 

zdravlja i prime vakcinu protiv gripa", poručila je direktorka Instituta "Batut". 

Vakcinisano oko 54 posto odraslog stanovništva 

Do sada podacima kojima raspolažemo jednu dozu je primilo 2.885.015 građana, dve doze 2.771.571 

osoba i tri doze 648.584 osobe. Kada je u pitanju obuhvat vakcinacijom odraslog stanovništva starijeg od 

18 godina, negde oko 54 posto odraslog stanovništva Srbije je vakcinisano. To nije dovoljno ni za 

kolektivnu zaštitu ni za individualnu zaštitu širenja kovida u porodici", poručila je dr Verica Jovanović. 

Prema njenim rečima, nijedna vakcina koja se stavi na korišćenje u zdravstevom sistemu ne može biti 

stavljena u upotrebu bez sertifikata Agencije za lekove Republike Srbije. 

"To je institucija koja ima obavezu da proveri kvalitet vakcina, sadržaj i izda sertifikat kojim se potvrđuje 

da lek ili vakcina može da se koristi u lečenju stanovništva Srbije. To je ustaljena procedura", objašnjava 

direktorka Instituta "Batut". 

Naglašava da svaka vakcina ima svoj aktivni sastojak i određene dodatke. Aktivni sastojak u vakcinama 

protiv kovida je ili mrtav virus, kompletan genom ili se radi o delu tog virusa koji inicira razvoj antitela. 

"Tu se nalaze i određene količine dodataka koji se koriste za proizvodnju vakcine čija je koncetracija vrlo 

niska i u skladu sa međunardno preporučenim standardima", ističe dr Jovanović. 

Dodaje da praćenje korišćenja svih vakcina protiv kovida pokazuje da su vakcine bezbedne. Institut 

"Batut" i Agencija za lekove imaju obavezu da prate neželjene događaje i do sada registrovano 620 

neželjenih događaja. 

"Nije bilo miokarditisa, perikarditisa, prema tome vakcine su bezbedne", poručila je 

direktorka Instituta "Batut" dr Verica Jovanović. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

OGROMNE GUŽVE U KOVID AMBULANTI U Loznici stanje alarmantno: Radnici su nam na izmaku 

snaga, angažovali smo i dodatne timove, kapaciteti su NA IZMAKU 

Zbog sve većeg broja novozaraženih, u lozničkoj bolnici šire se kapaciteti za kovid pacijente, a trenutno 

je na četiri odeljenja zbrinuto 139 ljudi. 

Gužve su i u kovid ambulanti Doma zdravlja. Svakodnevno se obavi oko 300 pregleda, što govori o tome 

koliki je pritisak na medicinske radnike, od kojih su neki na izmaku snage. 

Angažovani su dodatni lekarski timovi, ali zbog velikog broja ljudi neki od pacijenata čekaju i po nekoliko 

sati. 

U Loznici je juče bilo dvostruko više pozitivnih nego prethodnog dana. Popunjavaju se i bolnički 

kapaciteti, a više od 80 odsto bolničkih pacijenata je nevakcinisano. 

Valentina Najdenov Petrović iz Doma zdravlja u Loznici navodi da je u toku dana jedna trećina prvih 

pregleda, obavi se oko 200 radioloških snimanja i skoro 280 laboratorijskih analiza. 

- U zadnje vreme dijagnostifikuje se veliki broj novih pneumonija. Prethodni dan smo imali 56. U kovid 

ambulante najviše dolazi radno aktivno stanovništvo, to su građani do 65 godina. Imamo i kovid 

ambulantu za decu - navodi Najdenov Petrović. 

Primećuju, kaže, da je nešto veća zainteresovanost građana za prvu dozu vakcine u odnosu na 

septembar. 

- U oktobru primećujemo da preko 100 građana tokom dana izrazi želju da primi prvu dozu vakcine, a 

prethodno je bilo oko 50 - ističe ona. 

U domu zdravlja kažu da će narednih dana početi i vakcinacija protiv sezonskog gripa. 



 
 

 

 

Potrebno još 157.000 vakcinisanih za ukidanje svih mera u Beogradu 

Zamenik gradonačelnika Beograda Goran Vesić izjavio je da je potrebno da se u glavnom gradu vakciniše 

još 157.000 ljudi da bi se došlo do 75 odsto vakcinisanih, i da bi "bile ukinute sve mere". 

Vesić je za televiziju Pink izjavio da je juče vakcinu protiv koronavirusa primilo 500 Beograđana, i 

podsetio da je na početku godine i do 12.000 ljudi dnevno bilo vakcinisano. 

On je najavio da će nakon što je otvoren vakcinalni punkt u tržnom centru „Galerija“, uskoro biti 

otvoreni punktovi za vakcinisanje i u ostalim tržnim centrima. 

Rekao je da će punktovi za vakcinaciju protiv koronavirusa biti otvarani u tržnim centrima da bi se 

ljudima „dala prilika da se lakše vakcinišu“ i povećao obim vakcinacije koji je prethodnih meseci iznosio 

„100 do 200 ljudi dnevno“. 

 

 



 
 

 

 

Ombudsman: RFZO obezbedio sredstva za lečenje 13 obolelih od cistične fibroze 

Institucija zaštitnika građana saopštila je danas da je posle sprovedene kontrole pravilnosti i zakonitosti 

rada Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO), ta zdravstvena ustanova obezbedila 

finansijska sredstva za lečenje 13 osoba obolelih od cistične fibroze. 

Ombudsman je podsetio da je po pritužbi građana sredinom juna pokrenuo postupak kontrole rada 

RFZO sa zahtevom da ga Fond obavesti o mogućnosti da se lek „Trikafta“ obezbedi kao terapija deci 

oboleloj od cistične fibroze iz sredstava obaveznog zdravstvenog osiguranja. 

„Nakon uvida u izveštaj kontrolisanog organa, zaštitnik građana je utvrdio da lek ‘Trikafta’ nije 

registrovan u Srbiji, a da Komisija RFZO za lečenje retkih bolesti na osnovu uvida u dostavljenu potpunu 

dokumentaciju nadležne zdravstvene ustanove, prema aktu Vlade Srbije, donosi odluku o lečenju 

osiguranih lica obolelih od retkih bolesti lekovima za lečenje retke bolesti iz sredstava budžeta Srbije“, 

naveo je ombudsman a preneo njegov kabinet. 

Dodao je da je nadležna komisija, „u skladu sa finansijskim sredstvima kojima trenutno raspolaže“, 

krajem avgusta odobrila početak lečenja devetoro dece i četiri odrasla pacijenta lekovima 

„Kaftrio+Kalydeco“, pokrenula postupak javne nabavke tih lekova i o tim odlukama obavestila 

zdravstvene ustanove u kojima se leče pacijenti kojima je odobrena terapija. 



 
 

 

 

Ujedinjeni protiv kovida: Lekari iz Kriznog štaba podnesite ostavke 

Udruženje lekara Ujedinjeni protiv kovida (UPK) zatražilo je od lekara koji su članovi Kriznog štaba za 

suzbijanje zaraze koronavirusom da bez odlaganja podnesu ostavku i oduzmu legitimitet nečinjenju za 

vreme pandemije. 

U saopštenju Udruženje je ukazalo da je u prvih sedam dana oktobra po zvaničnim podacima od kovida 

19 preminulo 348 građana i da je posle poslednje sednice Kriznog štaba premijerka Ana Brnabić i javno 

potvrdila opredeljenje ka ignorisanju protivepidemijskih mera. 

 „To direktno rezultira umiranjem stanovništva i kontinuitetom bezobzirnog nepoštovanja i ponižavanja 

zdravstvenih radnika“, istakao je UPK . 

Udruženje je pozvalo lekare da javno zahtevaju primenu Zakona o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti 

i aktiviranje Republičke stručne komisije kao tela koje bi bilo lišeno političkih uticaja i u kome bi lekari 

mogli da donose odluke koje su neophodne da se epidemija stavi pod kontrolu, u cilju očuvanja života i 

zdravlja građana. 

„Nadamo se da će u vama preovladati principi lekarskog poziva, i da nećete izabrati da budete saučesnici 

u nesprovođenju protivepidemijiskih mera koje direktno vodi u dalje stradanje građana i iscrpljivanje 

zdravstvenih radnika, u zemlji koja je trenutno među prvim zemljama u svetu po obolevanju od kovida 

19“, naveo je UPK. 


